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   ROČNÍK XXVIII 
                 ZIMA 2022 

obecní zpravodaj  
Vážení a milí spoluobčané, 
   o třetí adventní neděli 11. prosince jsme rozsvítili vánoční strom na návsi v Podbřezí, a to je již znamení, že Vánoční 
svátky        jsou za dveřmi.  
   Po minulých covidových letech nám ani letošní rok nenadělil moc radosti, o to více je potřeba vidět a nalézt to 
dobré a pěkné, co rok 2022 přinesl.   

   Někdo našel lásku, někdo se vdal nebo oženil a někomu se rozrostla rodina o malého 
drobečka. Někdo daroval finance nebo potraviny a někdo si „jen“ všiml souseda, který 
potřeboval pomoct. Někdo daroval úsměv a někdo otevřel srdce druhému. To jsou 
věci, na kterých záleží, to jsou věci, o které stojí usilovat, vždyť kolem nás je i tak dost 
bolesti, zla a závisti.  
   Vždyť nadcházející doba Vánoc má být dobou naděje. Naděje, že na nás někdo 
myslí… Vánoce jsou taky dobou lásky. Lásky, která umí obdarovávat druhé… 
Vánoce jsou také o radosti. O radosti z blízkosti milé osoby… 
A Vánoce jsou také o pokoji.  
O pokoji, který může utišit bolesti 
a který přichází ve chvíli 
odpuštění… 
   Vánoce a celý advent je o 
očekávání a příchodu… 
   Celý rok byl naplněn prací ve 
prospěch nás všech. 
   Chtěla bych na tomto místě 
poděkovat všem spolkům, které v 
našich obcích utváří tu správnou 
atmosféru, děkuji za pořádání 
různých kulturních i sportovních 
akcí. Děkuji také provozovatelům 
Hostince Skalka a Motelu Skalka, 

že zajišťují vzorně služby občanů. Také děkuji paní ředitelce a 
ostatnímu personálu ZŠ a MMŠ za jejich přístup k dětem a 
rodičům. 
   A v neposlední řadě děkuji také všem občanům, kteří obětují 
svůj čas a nelení zvednout papírek ze země nebo uklidit sníh 
před svým domem, vždyť i tímto můžeme být příkladem pro 
naše děti. Děti, kteří jsou a budou naší budoucností. 

   Přeji Vám všem krásné a klidné Vánoce , ať jste zdraví a ať 
Vás neopustí úsměv z tváří          .                                        Ester Horáková, starostka 
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                         Životní jubilea:         
     Leden 
  Novotný Josef  Podbřezí  86 let      

  Votroubek Vladislav Podbřezí  70 let                           Narodila se: 

  Cvejnová Hana Podbřezí  65 let 
Krahulcová Valerie           Podbřezí   22.10.2022 

                    

       Únor                           Rodičům gratulujeme   
  Kavka Josef   Lhota Netřeba  93 let           
  Voglová Anna  Lhota Netřeba  84 let          
  Hanušová Anežka Lhota Netřeba  84 let    

  Mervart Václav Podbřezí  82 let          Sňatek uzavřeli :                
  Vojnar Václav      Podbřezí  81 let             
  Ehlová Miroslava Lhota Netřeba  75 let                           Marie Melicharová 
  Nesvačil Mojmír Podbřezí  89 let                                            & 
                    Petr Holčík 
    Březen                                                                                27.8.2022          
  Křelinová Jaroslava Podbřezí 87 let            
  Škoda Vladimír Lhota Netřeba 65 let                                 Novomanželům  
                                                                                                                                  blahopřejeme! 

              Oslavencům přejeme dobré zdraví!    
      

 

                                                                      
 

 
   Mikuláš v Podbřezí 
 

   Mikuláš se svou čertovskou 
družinou tentokrát do Podbřezí a 
Lhoty dorazil již v sobotu 3. prosince.  
Jen jak se setmělo, začalo se obcí 
linout strašidelné cinkání řetězů a 
blekotání čertů. Na vlastní oči jsem 
viděla, že někteří hříšnici měli pěkně 
„nahnáno“   Ale co vím, tak snad si 
nakonec čerti s sebou do pekla nikoho 
neodnesli. Pod příslibem, že se do 
příštího roku, kdy si je zase Mikuláš 
přijde zkontrolovat, polepší, dostaly 
nakonec všechny děti od Anděla 
nějakou tu nadílku, a tak vše dobře 
dopadlo.  

 
 
 
  

SPOLEČENSKÁ KRONIKA 
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Vánoce na návsi aneb Rozsvícení vánočního stromu v Podbřezí 
 

    
   O třetí adventní neděli, 11. prosince, jsme se v 17 hodin v hojném 
počtu sešli na návsi v Podbřezí. Paní starostka na toto slavnostní 
setkání objednala první sněhové vločky, vzduchem vonělo svařené 
víno, medovina, ovocný čaj a jiné dobroty a tak atmosféra byla vskutku 
vánoční. Program zahájily děti ze ZŠ a MMŠ nacvičenou scénkou o 
svíčkách na adventním věnci, tancem sněhuláků a koledou Vánoce 
Vánoce přicházejí. To už celá náves včetně vánočního stromu zářili 
novým osvětlením. Poté dostala slovo paní Věra Fina s panem Pavlem 
Bělobrádkem, kteří pokřtili charitativní Kouzelný kalendář a pak už 
jsme jen pojídali dobroty, zahřívali se nápoji a klábosili se sousedy. 
Také byla možnost napsat si na ozdobu své přání a ozdobit jimi 
připravený stromek, který nyní zdobí výlohu obchodu. Všichni jsme 
byli rádi, že po dlouhé době jsme se opět mohli setkat bez nějakých 
omezení a nařízení.  
 

 
 

Krásné prožití vánočních svátků přeje 
Andrea Dušková 

 
 
 

                  ≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈ 
 
 

 
 

Sdružení žen Podbřezí 
 
   Rok 2022 bude již brzy za námi a já s radostí mohu napsat, že jsme během roku opět nezahálely a snažily se 
naplňovat poslání a účel našeho spolku. Co jsme všechno zvládly? Ochutnávku vín v Motelu Skalka, dvě burzy 
dětského oblečení a pomlázkovou zábavu v Hostinci Skalka, cvičení rodičů a dětí v místní základní škole, dětský den, 
podzimní tvoření z dýní, stezku odvahy, Vánoce na návsi. Pustily jsme se také do náročnějšího kroku – podání žádosti 
o dotaci a realizace Naučné stezky Zlatý potok. Byla to pro nás zátěžová zkouška, ve které jsme obstály a těšíme se na 
další projekty a výzvy.  Naši činnost jsme společně při sklence dobrého moku a výborné večeři zhodnotily v říjnu na 
výroční členské schůzi. Po oficiálním ukončení schůze jsme se během besedy s truhláři, p. Martinkem a p. Frymlem, 
dozvěděly zajímavé a humorné zážitky z jejich cestování na jasankách za polární kruh. Nový rok zahájíme tradičním 
plesem, který na pár let dostal nedobrovolnou stopku. Milovníky tance, hudby a dobré zábavy zvu dne 28. 1. 2023 na 
Babský bál do Hostince Skalka.  
 
Milé ženy, ráda bych nám všem popřála, ať zvládáme nároky kladené na ženy dnešní společností levou zadní a 
neopouští nás láska a humor. 

Marcela Volfová, předsedkyně 
 
 
 
 

SPOLKY A SDRUŽENÍ OBCE 
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Podzimní tvoření 
  

   Podzim je ve znamení padajícího listí, ale my jsme ho 
letos pojali dýňově. Úkol zněl jasně: ,,Pojďme si nazdobit 
náves dýní malovanou, zdobenou, vyřezávanou,..“ 
Tak jsme se do toho 18. října pustili. Děti si přinesly malé i 
velké dýně, kdo neměl svou, tak pomohli dárci, kterým 
tímto moc děkujeme. 
Děti si namalovaly předlohu, vyřezávaly nejrůznější tvary 
a dýně důkladně vydlabaly a nazdobily. 
Úrazy jsme měli jen dva, ale prsty naštěstí všem 

zůstaly 😊 Nakonec se zapálily svíčky a dýně se krásně 
rozsvítily. 
Některé děti neodolaly a dýni si vzaly domů, jiné přijaly 
výzvu a nazdobily náves krásnými výtvory. 

Myslím, že se zabavily nejen děti, ale i jejich maminky. Tak uvidíme, co nás napadne zas v novém roce. 

 
Mějte krásné svátky a v novém roce 
hlavně zdraví a pohodu. 
  

                                                                   Za Sdružení žen, Petra Čepelová 

 
 
 
 
Stezka odvahy 
 

   V podvečer dne 1. listopadu, před dušičkami, jsme opět zorganizovali stezku odvahy. Kdo byl, tak ví, kudy se šlo, 
koho potkal za strašidla (a že jich nebylo málo), co cestou vyluštil a co dostal za odměnu v cíli. Kdo nebyl, tak neví. 
Tak pojďme jim krátce popsat aspoň část letošní stezky… 
Kde začít? No, nejdřív jsem si myslela, že vás nechám nakouknout do příprav takovéto akce, ale to bych vás hned na 
začátku unudila. Začneme tedy u Cvejnů. U Cvejnů pod Homolí. Je to takové milé místo pro starty i cíle různých 
našich akcí. Stezka odvahy tu procházela v minulosti už několikrát. Na startu je tak akorát tma, a když se přípravy 
protáhnou a musí se začít ještě o něco déle, to pak vidím tváře těch nejmenších, jak už už chtějí jít, protože ve tmě se 
bojí o to víc a co kdyby náhodou… Podpora trpělivých maminek a babiček, odvážných tatínků a dědečků ty malé 
prcky neodradí a zdárně pak malí odvážlivci jdou od jednoho stanoviště ke druhému. Co nás čeká u dalšího světýlka? 
A kdy už bude cíl? Tak hezky popořádku…. 
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  U Cvejnů sedělo první strašidlo. No spíš skorostrašidlo. To předalo dětem 
křížovku, instrukce a vyslalo je směrem k nejbližšímu světlu. Světélka je pak 
provázela celou stezkou – podél plotu směrem k lávce přes náhon, podél strouhy 
k rybníčku u Cvejnů a přes louku do cíle k jabloni. Cestou měly děti za úkol hledat 
indície do křížovky. Někdy jen stačilo bystré oko, ale jindy i trochu odvahy a 
šikovnosti. Ono, podlézt pavučinu se spícím pavoukem, nebo šáhnout do 
záhadného pytle nebo sklenice plné všeličím, co nejde ani pojmenovat, není pro 
každého. Když máte běžet okolo červeného světla, které je někde ve tmě a vy 
nevíte, co na vás vybafne, nebo kam můžete šlápnout? To už bylo pro někoho moc. 
A aby toho nebylo málo, tak hromada strašidel, která na vás bafla odkudkoliv, se 
objevovala stále a stále. Na konci si dokonce kostlivec troufnul i odvážlivce 
úkolovat všelijakými podivnými úkoly. Jó, kdo si chtěl v cíli poklepat po ramenou a 
získat pocit, že to nevzdal, nesměl žádný úkol odmítnout. A můžu s radostí říct, že 
to nevzdal nikdo. Ani ten nejmenší prcek.  
   V cíli u hodné čarodějnice dostal každý, kdo vyluštil tajenku (tentokrát to zvládli 
všichni) sladkou odměnu a pamětní list. Dobrůtka se rychle sní, ale zůstala pak 
omalovánka s básničkou a dokonce i dvě písničky v angličtině či nápady na tvoření. 
To vše skryté ve dvou QR kódech. To byste nevěřili, kolik se do takového malého 
čtverečku vejde informací  
 

 
Já můžu jen dodat, že jsem si letošní stezku 
odvahy opět užila. Děkuji moc za pomoc 
všem strašidlům (malým i velkým). Je skvělé 
vědět, že nám tu roste nová generace 
pomocných rukou. Ženské napekly výborné 
dobroty. Ono, nemyslete si, ale tohle 
všechno by bez nich nebylo ani omylem.  
 
Takže díky moc a za rok opět někde v okolí, 
ve tmě, bez deště a doufám, že i s báječnou 
bandou strašidel.  

 
Za Sdružení žen v Podbřezí 

 Jana Křepelová 

 
                     ≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈ 

 
 
                                                                          

SK Skalka 
            
 

 Turnaj v nohejbale 
 

   Dne 8. října se konal 9. ročník turnaje v nohejbale. V původní termín 17. září musel být turnaj zrušen kvůli 
špatnému počasí. Po domluvě byl přeložen na 28. září, ale opět nám počasí nepřálo. Až třetí datum, 8. října nám 
přinesl štěstí a přálo nám pěkné počasí babího léta. Zúčastnilo se 12 hráčů, jmenovitě: Mirek Jarkovský, Václav 
Hanuš, Václav Kletečka, Zdeněk Volf, Radek Volf, Filip Umlauf, Pavel Felcman, Milan Ehl, Jaroslav Kubec, Pavel Hanuš 
st., Pavel Hanuš ml. a Zdeněk Kaplan. Dobrou práci odvedl Míra Jarkovský, který rozdělil hráče na výkonnostně velmi 
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vyrovnaná 4 družstva. Bohužel si kapitáni nevymysleli žádné originální názvy týmů, proto je zde uvádím jmenovitě. 
V základní skupině hrál každý s každým a po odehrání nám tabulka určila semifinálové dvojice. Na 1 – 3. místě měly 
týmy stejný počet čtyř bodů a o umístění rozhodlo skóre ze vzájemných zápasů. První semifinále: Hanuš P. st., Hanuš 
P. ml, Kaplan Z. – Felcman P., Ehl Milan, Kubec J. 11:1. 11:8 a druhé Volf Z., Volf R., Umlauf F. – Jarkovský M., Hanuš 
V., Kletečka V. 8:11, 11:6, 3:11. Vítězové jdou do finále a poražení do boje o 3. místo.  
Zápas o 3. místo: Felcman P., Ehl Milan, Kubec J. – Volf Z., Volf R., Umlauf F.  8:11, 11:7, 11:7… Felcmanův tým            
v základní skupině nezískal ani bod, ale v boji o třetí místo překvapil a po krásném utkání se radoval z bronzu. 
Nenáviděnou bramborovou čtvrtou příčku obsadil tým: Volf Z., Volf R. a Umlauf F. 
Finále: Hanuš P st., Hanuš P. ml, Kaplan Z. – Jarkovský M., Hanuš V., Kletečka V. 11:3, 11:3, Hanušovo družstvo 
prohrálo v základní skupině hned první zápas, pak se ovšem rozjelo k vítězné šňůře. Na 2. příčce se umístili hráči 
Jarkovský M., Hanuš V., Kletečka V. Bojovali a ačkoli tomu skóre neodpovídá, hráli ve finále dobrý nohejbal.  
Na závěr proběhlo vyhlášení a předání cen všem týmům, odměnu si odnesl i nováček turnaje Jarda Kubec a nejmladší 
hráč Filip Umlauf. 

 
Jsem rád, že vše proběhlo v pořádku a bez zranění. Poděkováni 
patří sponzorům za jejich dary – pivovaru Primátor Náchod a 
Václavu Hanušovi. Děkuji všem zúčastněným hráčům nohejbalu 
ze Skalky. Na shledanou za rok, sejdeme se na jubilejním 
10. ročníku v roce 2023. 
 
 

                                                           
                Za organizaci nohejbalu SK Skalka  
                                                                            Zdeněk Kaplan 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Hokej SK Skalka 
  

   V sobotu 22.10. jsme využili pozvání na další 
přátelské utkání proti české reprezentaci 
neslyšících. Utkání se odehrálo v hlavní 
Pardubické Enteria aréně a tak jsme si mohli 
vyzkoušet střídačku a led, na kterém pravidelně 
hraje své zápasy Dynamo Pardubice.  
 
SK Skalka : ČR neslyšící 9:4 (1:3, 4:0, 4:1) 
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SDH Lhota Netřeba 
 
  Sbor dobrovolných hasičů ve Lhotě Netřebě pořádal, jako každoročně, 
podzimní vejšlap. Bohužel oblíbené datum kolem svátku Svatého Václava se 
nám tentokrát vymstilo. Jak jste si jistě všimli, měsíce září a říjen si přehodily 
počasí a v září opravdu nebylo počasí na procházky. Už 17. 9. 2022, když jsme 
šly se sousedkou Járou vejšlap na zkoušku, byla viditelnost takřka nulová, což je 
při návštěvě rozhledny docela nevýhoda, ale aspoň nepršelo. 
 
 

  Jak to tedy bylo. Ráno jsme se sešli v přiměřeném počtu na plácku u Ehlů a vydali se na autobusovou zastávku do 
Podbřezí. To bylo ještě v podstatě krásně. Po třech výměnách autobusů (jednou jsme dokonce přestupovali na 
zastávce Plasnice – Úhor) jsme dorazili do Olešnice v Orlických horách. Tam se k nám ještě připojily rodiny s kočárky 
a společně jsme pokořili Feistův kopec a jeho rozhlednu.  
 

Trochu jsme se pak zahřáli teplou medovinou od pana Kavky, sešli zpátky do obce a navštívili Muzeum Hračky našich 
babiček. Majitelka paní Kutnarová mnoho let sbírá mechanické hračky a zejména pokojíčky pro panenky. Navíc má to 
štěstí, že má také pozorného manžela, který jí pro její sbírku opravil starou roubenku, kterou pro nás ochotně 
otevřeli. Po obědě v restauraci Lovecký zámeček nás autobus vyvezl na Polom ke kapličce, a když jsme vystoupili, 
začalo pršet. Tvrz Skutina byla uzavřena. I přes slíbenou prohlídku provozovatele asi ani nenapadlo, že by v této slotě 
mohl někdo přijít. Vítr s deštěm prověřil naše turistické oblečení natolik, že jsme při příchodu do obce Sněžné museli 
býti evakuováni. Hasičské auto řízené obětavým novopečeným tatínkem Pepíkem Bušovským nás rozvezlo do 
suchých a vyhřátých domovů. Takto neslavně a u domácích teplých nápojů skončil předčasně VIII. Lhotecký vejšlap. 
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   V sobotu 29. října nastal nejvyšší čas na rozloučení se s létem. Se zkušenostmi 
z loňska jsme si raději pohoštění objednali v Motelu Skalka. Tento víkend zase 
bylo ale naopak krásně, ale v říjnu už se brzo smráká a pak je již chladno, a tak 
nám bylo v příjemné hospůdce nakonec lépe než na plácku ve stanu. Také děti 
ocenily výborně vybavený dětský koutek.  Využili jsme příležitost setkání, na 
které byli pozvání všichni členové SDH Lhota Netřeba a napravily se resty 
z covidových let. Starosta sboru spolu s jednatelem pogratulovali členům, kteří 
oslavili významná životní jubilea a předali dárkové balíčky.  
 

   Další podzimní akcí byl tentokrát turnaj!  S jeho průběhem Vás seznámí 
účastnice a zapisovatelka Zuzka Michlová: 
 

„Turnaj“ v ping-pongu 

   Dne 5. 11. 2022 jsme se na úřadovně netradičně sešli za účelem sportu. Jelikož se jednalo o nultý ročník, organizace 
trochu vázla, nicméně alespoň vznikl prostor pro rozehrání. Sešlo se nás celkem 12 z toho 6 žen a 6 mužů. Nejprve se 
odehrála ženská část a muži mezitím ladili formu u pípy. Poté co i muži odehráli svou část turnaje, došlo i na čtyřhry a 
vše jsme zakončili sérií obíhaček, ve kterých dominoval Libor Piskora. 
 

 
Výsledky turnaje: 
 

Ženy:       Muži: 
1. Zuzana Michlová     1. Libor Piskora 
2. Věra Bušovská     2. Martin Pašta 
3. Gabriela Janečková     3. Radek Pašta 
 

 

Turnaj se nám vydařil a vzbudil velmi pozitivní ohlasy, a tak je možné, že se v budoucnu na úřadovně začne vedle 
popíjení i sportovat. Všem zúčastněným ještě jednou děkujeme a budeme se těšit na další ročník. 

   Dne 7. prosince 2022 v 15:00 uctilo minutou ticha několik členů památku dobrovolného hasiče ze Skalice u České 
Lípy, který přišel o život při zásahu u požáru domu. Čest jeho památce. 
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   K závěru roku 2022 se nám trochu vytratili zájemci o pořádání prvních pátků…, nicméně je v plánu alespoň tradiční 
Předsilvestr. Bude se konat dne 28. 12. 2022 od 19:00 v budově bývalého obecního úřadu ve Lhotě Netřebě, jak je 
zvykem. 

  Také již víme datum Výroční valné hromady SDH Lhota Netřeba, které je stanoveno na sobotu 28. ledna 2023 
v Motelu Skalka od 19. hodin. Po dvou letech by to tedy měla být zase normální výročka a tak doufáme, že účast 
bude stoprocentní . 

Za Sbor dobrovolných hasičů ve Lhotě Netřebě Vám přeje příjemné Vánoce a úspěšný a veselý rok 2023  

Petra Petříková 

                   ≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈≈ 

 
 
 

SDH Podbřezí  
 

   Uteklo to. Zima je tu. Napadl sníh a mrzne. Paráda. Nastal čas bilancování a zamyšlení se nad uplynulým rokem. Já 
opětovně nestíhám, ale pokusím se zavzpomínat (uvidíme, co na to hlava). 
 

   Rok 2022 byl konečně takový, na které jsme byli zvyklí v letech před Covidem. Opět jsme se mohli potkávat, trénovat, jet 
na okrskovou prověrku, popřát osobně oslavencům, pořádat zábavy a další setkání. Takže…hurá! Jen ať nám to vydrží. 
 

   Uplynulý rok byl pro nás úspěšný. Slavili jsme na okrskové soutěži v Čánce. Naši mladí kluci byli třetí v krásném čase. Jsou 
to borci. Také děti všech věkových skupin se opět scházely (a to je další velký úspěch) a pilně trénovaly pod vedením Tondy 
Novotného ml. a Vráti Cvejna. Pomáhají i rodiče, což je moc fajn. Mezi velmi vydařené akce patřila letní zábava i 
„SRANDAMAČ“, o kterých jsem se zmiňovala v posledním zpravodaji. 
 
 

 A nyní něco k minulému období  
 

   Ve dnech 19. 11. – 21. 11. proběhlo Kateřinské 
posvícení. V sobotu ráno byla brigáda na úklid návsi. 
Děkujeme všem zúčastněným. Při večerní zábavě se 
skupinou Rocksorry praskala hospoda ve švech. 
Obdivuji ty, kteří obsluhovali. Vážně se chvilkami 
nedalo ani hnout. Pondělní posvícení zahájila mše svatá 
v zámecké kapli, následoval průvod obcí s dechovou 
hudbou Valanka a položením věnce u pomníku 
padlých. Po zahřátí a posílení dobrým obědem 
pokračovala zábava na sále místního hostince. Pondělí 
bylo ukončeno Zlatou hodinkou se skupinou Memory.  
   Až na nějaké drobnůstky se dlouho odkládané 
posvícení (2 roky) velmi vydařilo. Jídla byla výborná a 
byla na ně slyšet jen chvála. 
  Děkujeme Hostinci Skalka a obci Podbřezí za finanční 
podporu. 
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V prosinci jednotka sboru uctila památku dobrovolného hasiče ze 
Skalice u České Lípy, který zahynul při požáru. 
 

Vybraní zástupci byli popřát našim oslavencům. Přejeme jim i nadále 
pevné zdraví. 
 

A na co se můžeme těšit v lednu? 
 

7. 1. 2023 Výroční valná hromada 
 

Srdečně vás zveme na ples pořádaný 11. února.  
 

   Už delší dobu mne trápí kašel. Není to nic příjemného pro mě, ani pro 
okolí. A protože vím, že jsou mnohem nepříjemnější, vážnější a 
nebezpečnější nemoci, přeji vám právě to zdraví. Když je člověk zdráv, 
má důvod k úsměvu, svět kolem je krásnější a lidé v něm veselejší.  
 

    
Šťastný nový rok, klid a mír v srdci a v duši sluníčko. 

   Za SDH Lenka Mervartová 

    
 

                            

INFORMACE OBECNÍHO ÚŘADU 
 

 

Schůze zastupitelstva Obce Podbřezí 
 
Ustavujícího zasedání ZO konaného dne 18. října 2022 
 

ZO: 
 

 schvaluje veřejný způsob volby starosty a místostarosty a to zvednutím ruky 
 volí starostkou Ester Horákovou 
 volí místostarostou Jana Tomáše 
 zřizuje finanční výbor a kontrolní výbor, oba výbory budou tříčlenné 
 volí předsedou finančního výboru Zdeňka Doubravského 
 volí předsedou kontrolního výboru Miloše Votroubka 
 volí členy finančního výboru Zdeňka Volfa a Petra Novotného 
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 volí členy kontrolního výboru Zdeňka Pavlíčka a Antonína Novotného ml. 
 stanoví odměny za výkon jednotlivých funkcí neuvolněných členů zastupitelstva 
 schvaluje smlouvu o zřízení věcného břemene – služebnosti č. IV-12-2020992/VB/1 Podbřezí, p.č. 3098 
 schvaluje jako zástupce v Euroregionu Glacensis starostku obce  
 schvaluje jako zástupce v DSO Orlické hory starostku obce  
 schvaluje jako zástupce v MAS Pohoda Venkova starostku obce  

 

Schůze ZO ze dne 24. 11. 2022 
 

ZO schvaluje: 
 

 individuální dotaci a veřejnoprávní smlouvu pro SDH Lhota Netřeba ve výši 13.000,- Kč 
 na provoz Základní školy a Montessori mateřské školy v roce 2023 příspěvek ve výši 1.000 000,- Kč. 

Z příspěvku zřizovatele nelze hradit jednorázové opravy budovy vyšší než 5.000,- Kč. Z příspěvku je možné 
hradit DPP na kroužky a dovoz obědů až do výše celkového limitu, který je stanoven na částku 150 000,- Kč. 
Nákup movitého majetku je organizace povinna konzultovat se zřizovatelem. Výše příspěvku je podložena 
očekávanými výnosy a náklady v roce 2023 

 změnu věkové hranice pro předávání dárkových balíčků seniorům z 60 na 65 let 
 nabídku na opravu dvou křížů v celkové ceně 160.000 Kč od restaurátora pana Petra Tomáše 

 plán preventivní údržby provozovatele AQUA Servis 
 OZV o místním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství s navýšením částky poplatku: 

65+    500,- 
0 - 15    500,- 
16 – 64   600,- 
chalupáři   600,- 

 souhlasí s vyhodnocením vyjádření, stanovisek, podnětů a připomínek podaných k návrhu Zprávy o 
uplatňování Územního plánu Podbřezí za období 03/2018-08/2022 vypracovaném Městským úřadem Dobruška, 
odborem rozvoje města, úřadem územního plánování dne 26.10.2022 
 zprávu o uplatňování Územního plánu Podbřezí za období 03/2018-08/2022 podle § 55 zákona č. 183/2006 
Sb., o územním plánování a stavebním řádu (stavební zákon), v platném znění 

 

Schůze ZO ze dne 15. 12. 2022 
 

ZO schvaluje: 
 

 rozpočet na rok 2023 s příjmy ve výši 13.040.908,30 Kč a výdaji ve výši 11.458.672,30 Kč 
 střednědobý výhled Obce Podbřezí na rok 2024 s celkovými příjmy 11.500.000,- Kč, s celkovými výdaji 9.000.000,- 

Kč a splátkou jistiny dlouhodobého úvěru ve výši 1.271.892,- Kč. V roce 2025 s celkovými příjmy 12.000.000,- Kč, 
s celkovými výdaji 9.500.000,- Kč a splátkou jistiny dlouhodobého úvěru ve výši 1.271.892,- Kč 

 vyrovnaný rozpočet Základní školy a Montessori mateřské školy Podbřezí na rok 2023 s celkovými příjmy ve výši 
9.097.000,- Kč a s celkovými výdaji ve výši 9.097.000,- Kč 

 střednědobý výhled Základní školy a Montessori mateřské školy Podbřezí na rok 2024 s celkovými příjmy 
9.279.000,- Kč a s celkovými výdaji 9.279.000,- Kč. V roce 2025 s celkovými příjmy 9.463.000,- Kč a s celkovými 
výdaji 9.463.000,- Kč 

 mimořádnou odměnu starostce obce 
 mimořádnou odměnu místostarostovi obce 
 DPP zastupiteli Zdeňku Doubravskému na údržbu obecní zeleně 
 zadání veřejné zakázky malého rozsahu na výměnu svítidel VO na LED 
 vydává OZV o místním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství s účinností od 1.1.2023 
 pověřuje jako delegátku na valné hromadě společnosti AQUA Servis, a.s., Rychnov nad Kněžnou starostku obce 
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Tříkrálová sbírka 2023 
 

Tříkrálová sbírka se tentokrát uskuteční v Dobrušce a 
ve všech spolupracujících obcích v sobotu 7. ledna 
2023. 
  
Těšíme se na spolupráci se všemi koordinátory TKS, 
s vedením měst a obcí, se školami, vedoucími 
skupinek a dětmi. 
 
Noví zájemci/dobrovolníci, kteří by nám chtěli 
pomoci s organizováním celé akce (administrativa, 
příprava materiálu, vedoucí skupinek), prosím, hlaste 
se na mailu:  charita.dobruska@seznam.cz 
 

Za celý charitní tým 
Ing. Jana Poláčková, Farní charita Dobruška 

 
 
 

UPOZORNĚNÍ 

65+    500,- 
0 – 15    500,- 

      16 – 64        600,- 
chalupáři   600,- 

 
Celá vydaná obecně závazná vyhláška o poplatku je na webových stránkách obce Podbřezí. 

 

Pozvání na výšlap 
 
Pro všechny, kteří mají rádi pohyb na čerstvém vzduchu – v pátek 30.12.2022 se sejdeme 

v 10:00 u Motelu na společnou procházku. 
 

mailto:charita.dobruska@seznam.cz
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Rozhovor se správcem farnosti Dobruška, P. Emilem Hoffmannem, nejen o 
poselství vánočních svátků 

 
Pane faráři, odkud pocházíte? Kde jste se narodil? 
Jsem knězem z Misijní společnosti sv. Vincence de Paul, patřím do Slovenské 
provincie našeho řádu a aktuálně působím jako farář ve farnosti Dobruška a spravuji 
ještě dvě farnosti: Solnice a Přepychy.  
Narodil jsem se na Východním Slovensku v obci Košice – Šaca, už tomu bude 46 let. 
Z blízkých příbuzných mám ještě mámu a bratra. 

 
Jak vzpomínáte na své dětství?  
Dětství jsem prožil v rodné obci. Bydleli jsme v bytovce. Volné chvíle se odehrávaly na 
pískovištích a prolézačkách typických pro socialistická sídliště. V 8 letech mi umřel 
táta, který nám velmi chyběl. S mámou a bratrem jsme se přestěhovali do vesnické 
části k máminým rodičům. Už jako dítě jsem pochopil, jak důležité místo zastávají 
také prarodiče. Mé i bratrovo dětství bylo spojeno se starými rodiči a jejich 
hospodářstvím. Děda mě učil dovednostem v dílně i k manuální práci v sadě a 
zahradě. S dědou jsme chodívali na dlouhé procházky do dubových lesů. Rád jsem 
poslouchal jeho příběhy a průpovídky.  

 
Kam směřovalo Vaše studium po ukončení základní školy?  
Po základní škole jsem si vybral studium na církevním gymnáziu sv. Tomáše 
Akvinského v Košicích. Bavila mě biologie a chemie, ale nakonec jsem odmaturoval 

z biologie a základů společenských věd. Ještě v čase studií jsem požádal o přijetí do Misijní společnosti, tedy do řádu, se kterým 
jsem ve farnosti vyrůstal a mnohé z členů jsem osobně znal. Představení mě poslali do noviciátu do Polska, pak jsem pokračoval 
v studiu na Slovensku a v roce 2003 jsem byl v Bratislavě vysvěcen na kněze.   
 
Kde všude jste po vysvěcení na kněze působil?  
Po svěcení jsem působil pět let jako novokněz ve farnosti Dobruška, kde patřila i farnost Bílý Újezd a Dobré. Vzpomínám na moje 
první posvícení na zámku na Skalce, na průvod vesnicí, posezení v hospodě na návsi. V roce 2008 jsem byl vyslán do španělského 
města Vitoria na postgraduální studia duchovnosti, abych mohl kompetentně působit jako spirituál v semináři. Čtyři roky jsem 
byl vicepostulátorem kauzy blahořečení Božího služebníka Jána Havlíka. Od roku 2018 jsem krátce působil ve farnosti Lučenec 
Rúbanisko jako farář a od 1.1.2021 jsem přijal misijní poslání ve farnostech Dobruška, Solnice a Přepychy s obcemi, které do nich 
patří. 

 
V jakém působišti se Vám líbilo nejvíce a proč?  
Použiji parafrázi sv. Augustina: Minulost je uzavřená, budoucnost je nejistá, jediné, co máme k dispozici, je přítomný okamžik. O 
první farnosti se říká, že je to s ní jako s první láskou. To jsem prožil tady. Studia v zahraničí byla obohacením, hodně mě to 
obohatilo i díky tomu, že jsem tam mohl působit ve farnosti. Působení v semináři i v administrativě provincie mě bavilo a 
naplňovalo, ale také jsem rád vypomohl ve farnosti sv. Vincence, abych se mohl dělit ze zkušeností víry, kázat, zpovídat. Všude, 
kde jsem byl, jsem byl rád a snažil se působit co nejlíp.  

 
Brzy budeme slavit Vánoce. Přiblížil byste čtenáři křesťanské poselství vánočních svátků? 
Vánoce mají být důvodem, abychom v sobě hledali to lepší, abychom v sobě hledali světýlko, světýlko lásky. O tom světle mluví  
prorok Izaiáš: „Lid, který žil v temnotě, vidí velké světlo.“ V Lukášově evangeliu se píše o tom, jak se sláva Páně rozzářila kolem 
pastýřů: „Zvěstuji vám velikou radost, radost pro všechen lid, dnes se vám narodil Spasitel, to je Kristus Pán. Toto vám bude 
znamením: Naleznete děťátko v plenkách, položené do jeslí.“ Vánoce nejsou jenom vzpomínkou, co bylo před lety, ale 
Vánoce jsou teď, Ježíš se rodí nám. Nejenom křesťanům, ale nám všem lidem dobré vůle. Teď slavíme jeho příchod. On je ten, 
který přináší světlo a pokoj. Všichni dobře víme, že světlo potřebujeme ke svému životu, ke své existenci. Bez světla by to tady 
nešlo. Slovíčko pokoj v hebrejštině neznamená jenom klid zbraní, ale znamená to všechno to pozitivní, spolupráci, podané ruce, 
ochotu ke smíření, ochotu k tomu pracovat spolu, vytvářet spolu hodnoty.  

 
Co byste čtenářům na závěr rád popřál? 
Přeji nám všem, ať tyto Vánoce L.P. 2022 jsou pro nás pro všechny časem naděje, světla, hřejivého tepla a solidarity. 
 

Děkuji Vám za rozhovor.                                                                                                                                 Otázky kladla Marcela Volfová 
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 Základní škola a Montessori mateřská škola 
 
Zprávy ze školy  

   Podzim, který jsme měli i ve škole poměrně pestrý, se pomalu přehoupl do zimy. Máme za 
sebou čtvrtletí a první triády, což jsou setkání ve složení žák – učitel – rodič. Hodnotíme při nich 
společně uplynulé období, zjišťujeme, co se v učení podařilo a na čem je ještě potřeba 

zapracovat. Také jsme stihli několik pěkných akcí. Těsně před podzimními prázdninami to byla pěší túra na Krupárnu, 
kde jsme se tentokrát dozvěděli zajímavosti o stromech, jak se zvířata připravují na zimu, ale i co máme a nemáme 
dávat ptáčkům na krmítka. Odpoledne nás čekala drakiáda, při které se jako na objednávku vyjasnilo, zlaté podzimní 
slunce osvítilo barevné stromy a rozfoukal se vítr právě takový, abychom si pouštění draků opravdu užili. V listopadu 
se děti dočkaly příjezdu sv. Martina na bílém koni, právě v předvečer jeho svátku. Děti se sešly na louce před školou, 
zazpívaly mu písničku, plnily úkoly, ochutnávaly svatomartinské rohlíčky a perníčky, rodičovský doprovod zase 
ochutnával svatomartinské víno, zkrátka akce se opravdu vydařila. I o ní se dočtete ve školním časopisu Podbřezáček, 
který připravuje redakční rada složená ze žáků čtvrtého a pátého ročníku. Pokud k vám nedorazil, najdete ho na 
webových stránkách školy. Děkujeme mamince paní T. Novotné, že se ujala šéfredaktorství a p. Mervartovi, který 
nám časopis vytiskl. Z podzimních akcí ještě stojí za zmínku posvícenský průvod, ke kterému jsme se celá škola přidali 
a Zlatou hodinku jsme po úvodním tanci obohatili mazurkou a letkisem. Na začátku adventu jsme se těšili na příchod 
sv. Mikuláše. Letos sice nakonec nedorazil, ale poslal nám alespoň dva anděly a dva čerty, kteří ho omluvili, zastoupili 
a dětem za písničky a básničky rozdali nadílku. První sníh jsme přivítali na návsi v podvečer o třetí neděli adventní. Při 
setkání obyvatel Podbřezí děti oživily adventní věnec a předvedly, co si na něm možná povídají svíčky. Následoval 
"tanec sněhuláků" při písničce Zima, zima, kterou nazpívala Hana Zagorová a vystoupení jsme zakončili písničkou 
Vánoce, Vánoce přicházejí. Snad vás i potěšila přáníčka od dětí.  
Za všechny děti i pracovníky školy vám přeji radostné Vánoce a spokojenost v novém roce.  
 

Anna Hrčková, ředitelka školy  

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 
 

 


